
Univerzitetna psihiatrična klinika Ljubljana – nedovoljena poraba javnih sredstev in 
druge nepravilnosti 

  

MENJAVA SVETA ZAVODA 

1. Že od junija imajo zaposleni informacijo, da vodstvo klinike po svojih političnih zvezah 
pritiska na Ministrstvo za zamenjavo članov sveta zavoda. Aktualni svet zavoda je 
generalnega direktorja sistematično opozarjal na napake, zahteval razlage in 
pojasnila ter častno opravljal svoje delo. Med drugim je prav ta teden na seji 
zahteval natančna pojasnila 

  

·         zakaj so se podražile investicije 

·         Zakaj ima klinika več kot dva milijona evrov minusa 

·         Zakaj niso bili odprti oddelki in programi 

  

Kot je v sodelovanju med svetom zavoda in generalnim direktorjem prof. Zalarjem 
v navadi, svet zavoda pojasnil NI DOBIL, kot ni dobil pojasnil na preteklih sejah, 
direktor je na eni od njih celo verbalno napadel predsednika sveta zavoda. 

  

Domneva se, da je razlogov za pritiske k zamenjavi sveta zavoda 20 
milijonov. To je namreč znesek predvidenih investicij, ki jih bo klinika izvajala 
letos in s katerimi bi generalni direktor rad prosto in po svoje razpolagal. 

  

Menjava sveta zavoda v tem trenutku bi tudi zagotovila, da ni možnosti za 
izvolitev novega strokovnega direktorja, ki ga generalni direktor ne bi imel 
pod kontrolo in ki bi lahko po strokovnih smernicah vodil kliniko. Posledice bi 
lahko bile tudi razkritje vseh nečednih poslov generalnega direktorja, posebej na 
področju porabe raziskovalnega denarja. 

  

Vodstvo klinike ima zgodovino vplivanja na svet zavoda. Tako zaposleni poznajo 
napore, ki jih je generalni direktor vložil v zamenjavo mag. Petra Požuna. 
Mag. Požun je bil sploh prvi, ki ni slepo sledil zahtevam vodstva. Ki je opozarjal 
na napake in zahteval spremembe. 
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Zaposlene na kliniki najbolj skrbi, da bo v svet zavoda ponovno prišla 
BRANKA NEFFAT oz. njeni ljudje.  Neffatova je bila z vodstvom popolnoma 
zlita. Omogočila je spreminjanje statuta, da je direktor dobil več moči in pooblastil. 
Z direktorjem sta od nekdaj poslovno tesno povezana, s kliniko pa je poslovala 
tudi v času njenega predsedovanja Sveta zavoda. Zaposleni se bojijo, da nastop 
njenega predsedovanja pomeni tudi dokončni propad klinike in omogočanje 
nadaljevanja ropanja javnih sredstev. 

  

 DNE 17.9.2020 SO ZAPOSLENI PRIŠLI DO INFORMACIJE, DA SO V 
STRANKAH ŽE IZBRALI NOVE ČLANE SVETA ZAVODA TER SE V 
PRIHODNJIH DNEH ČAKA MENJAVA VSEH ČLANOV SVETA, KI JIH 
DOLOČA MINISTRSTVO. V NADALJEVANJU SO ŠTEVILNI RAZLOGI ZAKAJ 
JE TO MENJAVO NUJNO PREPREČITI. 

  

  

  

2. NEČEDNI POSLI 

Zaposleni se že vrsto let sprašujejo, zakaj je politika generalnega direktorja Zalarja glede 
investiranja v strokovnost klinike izrazito restriktivna in zakaj NA RAČUN OBRAVNAVE 
PACIENTOV, ZDRAVJA IN ZADOVOLJSTVA ZAPOSLENIH kopiči sredstva na računu. 
Poleg strokovnih in vsebinskih nepravilnosti zaposleni na Univerzitetni psihiatrični kliniki 
(UPK Ljubljana) že nekaj časa sumijo na nepravilnosti v poslovanju klinike, predvsem glede 
porabe sredstev, nesmotrnega zaposlovanja, kakor tudi glede nesmiselnega in 
negospodarnega investiranja. 

Posamezne možni primeri takšnega ravnanja  so del v prilogi posredovanega anonimnega 
pisanje (skupaj z odgovorom direktorja), ki je bilo javno predstavljeno na Svetu zavoda in 
vključujejo: 

·         Vrtoglave stroške pravnega svetovanja 

·         Nenačrtovane Revizije poslovanja 

·         Naročila naprav in storitev brez javnega razpisa 

·         Uporabo luksuznega avtomobila Porsche Panamera za službeno potovanje 

·         Izlet v Las Vegas 

  

Prav izlet v LAS VEGAS je značilen pokazatelj vedenja generalnega direktorja. 
Generalni direktor direktor prof. Bojan Zalar se rad pohvali z nagrado ESQR za vodenje, ki jo 
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je prejel v decembru 2018 v Las Vegasu, zaposlenim pa je svoj dosežek v video predstavitvi 
predstavil kar na novoletni pogostitvi. Kot razvidno iz virov (Organized crime and reporting 
project, Wikipedia) gre za t.i. »vanity« nagrado oz. nagrado za nečimrnost, ki sama po 
sebi nima nobene vrednosti, saj ne izhaja iz realnih ocen ali pregledov stanja.  Gre za 
nagrado, ki jo dobi vsak, ki se odzove na skupinska elektronska sporočila, o tem, da je bil 
izbran za nagrado ter plača ustrezen znesek (v primeru nagrade, ki jo je prejel generalni 
direktor gre za znesek 5000€. Generalni direktor UPK Ljubljana rad pove tudi, da imajo to 
nagrado (jo kupijo) tudi nekatera znana podjetja - zbiranje tovrstnih nagrad uporabljajo v 
marketinške namene. Glede na to, da je UPK Ljubljana javna zdravstvena ustanova, ki ni 
usmerjena v trženje je 5000€ za nagrado in 3000 € za izlet (podrobneje v prilogah) 
nedovoljena potrata javnega denarja in bi za to moral odgovarjati tudi tisti, ki je vlogo za 
izobraževanje in torej pot v tujino podpisal. 

https://www.occrp.org/en/investigations/2662-what-price-honor 

https://en.wikipedia.org/wiki/Vanity_award 

  

Poleg v prilogah navedene porabe sredstev je dodati tudi, da ob pavšalni pogodbi za 
pravno svetovanje, ob zaposlitvi pravnice odvetnice, številnih pravnic v kadrovski 
službi z domnevnim honorarjem 1.500,00€ UPK Ljubljana nagrajuje tudi svetovanje s 
strani gospe Sonje Senice, upokojene pravnice klinike. 

Nadalje zaposleni opazujejo nove obraze na upravi klinike. Med epidemijo cov-19 je tako 
klinika dobila novega vodjo tehničnih služb, gre za ostarelega delavca, domnevno 
izvajalca del za direktorja v privatnih projektih.  Domnevno ima klinika istega izvajalca 
kot privatni projekti generalnega direktorja tudi glede oken.  Med zaposlenimi se širijo 
govorice, da generalni direktor zida večstanovanjski objekt na Ižank – inormacija naj bi ušla 
enem od izvajalcev, ki je delo opravljal tako na klinik kot na privatnem objektu. 

Pred kakšnim letom pa so se zaposleni spraševali tudi, zakaj želi generalni direktor 
naenkrat klimatizirati oddelke (tudi tiste, ki so bili takrat zaprti). Domnevno gre za 
posel z direktorju prijateljsko firmo. 

Razveljavljanje javnih razpisov, če se ne prijavi »ustrezen« kandidat je stalnica, zadnji razpis 
je bil razveljavljen v zadnjih tednih. Domneva se, da generalni direktor razpise razveljavlja, 
da bi pripeljal »svoje« investitorje. 

Zadnji razveljavljen razpis se je nanašal na kuhinjo. Prav kuhinja se že leta na papirju 
obnavlja in je domnevno že bil načrt z veljavnim gradbenim dovoljenjem, ki pa ga klinika 
ni uporabila, naredili so nov projekt. Tudi to projektiranje in pridobitev gradbenega 
dovoljenja, ki je propadlo je šlo iz davkoplačevalskega denarja. 

V isti stavbi – kuhinji – je bila nekaj let nazaj opravljena pregrešno draga adaptacija 
jedilnice za zaposlene in dnevne paciente. Domnevno so jo projektirali isti arhitekti, ki so 
projektirali adaptacijo hiše strokovne direktorice. 

https://www.occrp.org/en/investigations/2662-what-price-honor
https://en.wikipedia.org/wiki/Vanity_award


Generalni direktor je ljubitelj Appla in si v ta namen naroča preko klinike številne 
naprave, ki naj bi se nahajale na sektorju za raziskovanje, a jih domnevno tam ni. 

ZAPOSLENIM JE VELIKA UGANKA IZVOR PREMOŽENJA GENERALNEGA 
DIREKTORJA ZALARJA. Generalni direktor se pred zaposlenimi rad pohvali s svojo novo 
jahto, gradil naj bi tudi večstanovanjski objekt. 

3.       PERVERZNE NAČRTOVANE INVESTICIJE 

  

V načrtu investiranja so trije pomembni projekti: še ena NOVA GERONTOPSIHIATRIJA, 
URGENTNI BLOK in MULTISENZORIČČNI PARK. 

  

Prav MULTISENZORIČNI PARK je investicija, ki je iz 300.000,00 evrov zrasla na 
1.300.000,00 evrov. Ob sedanjem stanju oddelkov na kliniki predstavlja takšna investicija 
POSMEH pacientom s psihotičnimi motnjami, ki bivajo v stavbi A in E. Na oddelkih A1 in A2 
pacienti bivajo v sobah za 6 pacientov, kar je z vidika moderne obravnave duševnih 
bolezni NESPREJEMLJIVO! 18 pacientov na oddelku si deli ENO skupno kopalnico, v 
kateri je sicer več prh, a so razmere še vedno NESPREJEMLJIVE! Še slabše je stanje na 
Enoti za zdravljenje odvisnih od alkohola, kjer še več pacientov uporablja skupno 
kopalnico. 

  

V moderni obravnavi pacientov je sicer mnogo bolj pomembna prisotnost številnega 
dobro usposobljenega kadra za hitro vračanje pacientov domov. Vse vizije generalnega 
direktorja pa so usmerjene samo v gradnjo, gradnjo, gradnjo. V slovenskem prostoru po 
navadi to pomeni provizije, provizije, provizije. 

  

4.       PARANOJA IN ODPUŠČANJE 

Zaposleni so bili priča pregonu in prisilnem sporazumni odpovedi tajnice generalnega 
direktorja. Tajnica generalnega direktorja je bila eden ključnih ljudi na kliniki, saj je delo 
klinike odlično poznala in je bila izrazito operativna. Bila je popolnoma lojalna generalnem 
direktorju, zanj je opravljala številne posle – po informacijah študentov medicine je namesto 
njega izvajala celo pouk na MF v Ljubljani, predmet Sporazumevanje. 

Generalni direktor Zalar in strokovna direktorica Kores Plesničar sta jo obtožila, da IZDAJA 
TAJNE INFORMACIJE O POSLOVANJU KLINIKE. KLINIKA JE JAVNI ZAVOD IN 
INFORMACIJ TAJNEGA ZNAČAJA GLEDE POSLOVANJA NIMA. 

Delavko je pričakal detektiv z že pripravljeno sporazumno odpovedjo. Zagrozili so ji, da jo 
bodo KAZENSKO OVADILI za uporabo žiga s podpisom direktorja. Delavka je žig sicer 
uporabljal po ustnem navodilu 10 let, isti žig so uporabljali tudi v kadrovski službi. 
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Podobno so osumili izdaje poslovnih informacij tudi glavno računovodkinjo, 
domnevno so najeli celo forenzike, ki so to poskušali dokazati. Starejša delavka je zaradi 
rizičnosti okužbe, med epidemijo ostala doma in čakala, da bodo razmere na kliniki urejene 
za njeno vrnitev, spraševala kdaj se lahko vrne. Ob vrnitvi je dobila s strani detektiva 
odpoved z delovnega mesta, saj so njene izostanke šteli za neupravičene, kljub temu, 
da je nadrejene obveščala. 

  

5. NEPRAVILNO PODALJŠANJE RAZPISA ZA STROKOVNO DIREKTORICO 

Po navodilu Sveta zavoda je UPK Ljubljana dne 28.8.2020 objavila razpis za strokovno 
direktorico klinike. Razpis je bil objavljen v UL in na straneh zavoda. Oboje je zakonsko 
predpisano. Razpis je potekel 9.9.2020. Dne 9.9. je vodstvo klinike, ki za to NIMA 
POOBLASTIL, brez odobritve Sveta zavoda podaljšalo prijave na razpis za 2 
tedna. Takšno dejanje je direktno neupoštevanje Sveta zavoda kot nadzornega in 
upravnega organa. Bo pa pridobilo vodstvu čas za zamenjavo članov sveta zavoda in 
zagotovitev članov, ki bodo izglasovali Kores Plesničarjevi naslednji mandat. 

  

NA PRISTOJNE SLUŽBE ZAPOSLENI APELIRAJO, DA NATANČNO PREGLEDAJO 
POSLOVANJE KLINIKE V ZADNJIH 12 LETIH, PREVERIJO NEPRAVILNOSTI NA VSEH 
PODROČJI, PREUČIJO PREMOŽENJSKO STANJE GENERALNEGA DIREKTORJA TER 
V SKLADU S TEM UKREPAJO IN PREPREČIJO NADALJNJE ROPANJE PACIENTOV 
IN DRŽAVLJANOV. 

NA POLITIKO ZAPOSLENI APELIRAJO, DA PREPREČI MENJAVO SVETA ZAVODA IN 
S TEM PREPREČI, DA BI BILA STROKOVNA DIREKTORICA AVTOMATIČNO 
POTRJENA. 
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